
MEMO 

 
Aan : de voorzitter en leden van de statencommissie OGB  
Afschrift : overige statenleden  
Van gedeputeerde : Rob Bats 
Behandelend ambtenaar : Coos Salome, RO team Verkeer en Vervoer      
Datum  : 31 mei 2010      
Onderwerp : OV Chipkaart 

 
 
Ter kennis name stuur ik u een artikel over OV-chipcard uit de IPO nieuwsbericht april 2010.  
 

Eurlings haalt op valreep angel uit chipkaartdebat  

23-04-2010 

Twee minuten voor het begin van het Algemeen Overleg (AO) over de OV-chipkaart heeft minister 
Eurlings een angel uit het debat gehaald door alsnog de informatie over de besteding van de FENS-
gelden openbaar te maken. De FENS-gelden (Fonds Eenmalige bijdrage NS) zijn de opbrengsten van 
de verkoop van telecombedrijf Telfort, waarvan NS en ProRail 1,3 miljard euro mochten houden voor 
uitgaven als poortjes op stations en de ontwikkeling van de OV-chipkaart.  

De Kamer had gisteren tot net voor aanvang van het debat alleen zicht op de besteding van zo'n 250 
miljoen euro van het totaal. Over de rest mocht de duidelijk geërgerde minister van de NS en Prorail 
niks zeggen wegens ‘concurrentiegevoelige informatie'. De Kamer vond het optreden van NS en Pro 
Rail zeer ongepast en liet doorschemeren dat dit gevolgen kan hebben voor de voorschiften in de 
nieuwe concessie van het hoofdspoor. De Kamer wil meer zicht op en invloed bij NS.  

Een eerste blik op die cijfers maakt duidelijk dat de ontwikkeling van de OV-chipkaart meer kost dan 
verwacht. Hierdoor kwam na twee jaar de meerkostendiscussie weer op tafel: wie gaat er opdraaien 
voor de extra kosten van de kaart: NS, andere vervoerders of decentrale overheden?  
De Kamer herinnerde zich opeens het onderzoek van de Commissie Kist. Deze commissie stelde al in 
2007 dat de kaart meer dan 100 miljoen extra zou kosten en dat die kosten, als invoering uitblijft, 
oplopen met 18 miljoen per jaar. Het houdt de Kamer bezig en er komt na het meireces een apart AO 
over de FENS-gelden.  

Op één punt deed de minister het niet goed. Het spoor kent een felle discussie tussen NS en 
regionale vervoerders en tussen het ministerie en provincies. Als je een reis op het spoor maakt en 
daarbij zowel in een NS-trein als in een trein van een regionale vervoerder reist, moet je twee keer de 
vaste voet gaan betalen. Dit dubbele opstaptarief komt door NS dat softwarematig is afgestapt van de 
bestaande techniek. Provincies hebben unaniem uitgesproken dat NS moet zorgen voor de oplossing 
van dit probleem. Dat was een conclusie die alle partijen deelden, ook het ministerie. NS laat nu, met 
steun van het ministerie, een ander geluid horen: het probleem is klein; samen oplossen en betalen... 
De minister gaf toe dat er iets in de software moet worden aangepast, maar verwacht dat provincies 
meewerken aan een oplossing.  

Verder ging het debat over Amsterdam. De minister heeft besloten dat die regio per 3 juni volledig 
over mag op de OV-chipkaart; de strippenkaart is dan niet meer geldig. Na eerdere commotie over 
vermeende tariefstijging door de chipkaart, heeft toenmalig staatssecretaris Huizinga een onderzoek 
laten uitvoeren naar de tarieven in Amsterdam. Dit onderzoek was positief. De minister zal de Kamer 
per brief informeren over het dubbelopstaptarief en over de komende tariefonderzoeken bij provincies. 
SP en GroenLinks willen snel na het meireces antwoorden, zodat zij nog een Verlengd Algemeen 
Overleg kunnen aanvragen en moties kunnen indienen over Amsterdam (strippenkaart moet blijven) 
en maximale tarieven.  

 


